



Еженедельник новостей МДС

События за 12 – 16 декабря 2016 г.

12 декабря

МДС и DFID развивают сотрудничество

Члены МДС и Торгово-промышленной палаты КР встретились с представителями Программы по содействию Жогорку Кенешу КР, финансируемой DFID, Джефф Лилли, руководителем программы, и Русланом Мырзалиевым, менеджером компонента. Рассмотрено возможное сотрудничество в рамках Совета по развитию бизнеса при Торага Жогорку Кенеша КР. В настоящее время Жогорку Кенеш КР и бизнес-сообщество обсуждают возобновление работы этой структуры. Участники встречи договорились продолжить диалог в рамках запускаемого DFID проекта по оказанию поддержки ЖК КР.

13 декабря

Сотрудничество горнодобывающей отрасли и СМИ

МДС принял участие во встрече Государственного комитета промышленности, энергетики и недропользования КР и горнодобывающих компаний по вопросам освещения проблем недропользования в СМИ. Участники встречи отметили сложности, связанные с объективным освещением в СМИ вопросов горнодобывающей отрасли, а также решили усилить разъяснительную работу со СМИ.

Рассмотрен второй пакет рекомендаций по регулятивной реформе

Премьер-министр КР Сооронбай Жээнбеков провел очередное заседание Совета по регулятивной реформе. В ходе реализации масштабной регулятивной реформы задействовано 33 государственных органа и бизнес-сообщество. Цель реформы — совершенствование законодательной базы для привлечения инвестиций и развития предпринимательства. Рассмотрен второй пакет рекомендаций, предусматривающий отмену либо внесение изменений в некоторые нормативные правовые акты, регулирующие предпринимательскую деятельность. МДС отметил важность проводимой реформы и внес предложения по мониторингу практического эффекта от исполнения предыдущих рекомендаций Совета и в части совершенствования системы анализа регулятивного воздействия (АРВ).

[Подробнее](#)

IBC Weekly News

Events of December 12 – 16, 2016

December 12

IBC and DFID developing cooperation

IBC and the Chamber of Commerce and Industry met with representatives of the Program on assistance to the Jogorku Kenesh of the Kyrgyz Republic, funded by DFID, Program Manager Jeff Lilley and Component Manager Ruslan Myrzaliev. They considered cooperation in the framework of the proposed Business Development Council at the Jogorku Kenesh. Currently, the Jogorku Kenesh and the business community are discussing the resumption of this structure's activity. The participants of the meeting agreed to continue dialogue within the DFID project to support the Jogorku Kenesh to be launched soon.

December 13

Cooperation mining industry and the media

IBC participated in a of the State Committee for Industry, Energy and Subsoil Use of the Kyrgyz Republic with mining companies to discuss problems related to covering of mining issues by the local media. The meeting participants considered ways to bolster public relations and media outreach.

The second set of recommendations for regulatory reform considered

Prime Minister of Kyrgyzstan Sooronbai Jeenbekov held a meeting of the Regulatory Reform Council. 33 government bodies and the business community are involved in the ambitious regulatory reform aimed at improvement of the legal framework, creation of conditions for attracting investment and enterprise development. The meeting reviewed the second set of recommendations to repeal or amend certain normative legal acts regulating entrepreneurial activity.

IBC underscored the importance of this reform and proposed to monitor the practical gains from implementing previous recommendations of the Council, as well as to enhance the system of Regulatory Impact Analysis (RIA).

[More](#)

<p>14 декабря</p> <p>МДС внес предложения по антикоррупционной политике ГНС</p> <p>МДС принял участие в работе круглого стола, на котором Государственная налоговая служба при Правительстве КР презентовала отчет о проделанной работе в сфере противодействия коррупции, а также Антикоррупционный план на 2017 г. В дискуссиях приняли участие представители бизнес-сообщества и ГНС во главе со статс-секретарем Карагул уулу Жакыпом. МДС предложил рассмотреть возможность опубликования имен сотрудников ГНС, уволенных за "утрату доверия", а также предложил стимулировать сотрудников ГНС за счет взысканных сумм (недоимка, задолженность) и ряд других антикоррупционных мер. Дальнейшие предложения к Антикоррупционному плану ГНС планируется обсудить в рамках комитета МДС по фискальной политике.</p> <p>Подробнее</p>	<p>December 14</p> <p>IBC makes suggestions in the STS anticorruption policy</p> <p>IBC took part in a roundtable held by the State Tax Service under the Government to present a report on its work done in the field of anti-corruption and an Anti-corruption Action Plan. The meeting was attended by representatives of the business community and the STS, headed by STS State Secretary Karagul uulu Jakyp. IBC suggested the possibility of publishing the names of STS employees dismissed for "loss of confidence", and proposed to stimulate STS employees due to recovered amounts (arrears and debt) and other anti-corruption measures. Further proposals to the STS Anti-corruption Action Plan will be discussed at the IBC Committee on Fiscal Policy.</p> <p>More</p>
<p>15 декабря</p> <p>Статус ВСП+, возможности и барьеры</p> <p>МДС выступил с докладом на круглом столе на тему: «Статус ВСП+, возможности и барьеры», организованном Комитетом по международным делам, обороне и безопасности Жогорку Кенеша КР. Участники встречи обсудили возможности и потенциал местных производителей для развития торгово-экономического сотрудничества между Кыргызской Республикой и странами Европейского Союза в рамках «ВСП+», согласно которому продукция с маркой «Сделано в Кыргызстане» полностью освобождается от таможенных пошлин. Круглый стол предоставил возможность производителям озвучить проблемы и барьеры, с которыми они сталкиваются при экспорте товаров, обсудить проблемы конкурентоспособности кыргызской продукции на европейских рынках и совместно выработать пути их решения.</p> <p>Подробнее</p> <p>Депутат Жогорку Кенеша КР обсудил с бизнес-сообществом досудебное урегулирование споров</p> <p>Представители бизнеса и председатель комитета Жогорку Кенеша КР по правопорядку, борьбе с преступностью и противодействию коррупции, депутат Мирлан Жэнчороев обсудили законопроект, которым предлагается ввести обязательную процедуру досудебного урегулирования споров. Депутат сообщил, что видит в данной инициативе угрозу ограничения прав предпринимателей при обращении в органы судебной власти. Представители бизнес-сообщества также выразили свои опасения в связи с предлагаемыми поправками, так как в разных отраслях имеются свои сроки и порядок обжалования решений/действий госорганов. Депутат сообщит о мнении бизнеса на предстоящих слушаниях по законопроекту.</p>	<p>December 15</p> <p>GSP+ status, opportunities and barriers</p> <p>IBC delivered a presentation at a roundtable to discuss the GSP+ status and its opportunities and barriers. The meeting was held by the Jogorku Kenesh (Parliamentary) Committee on International Affairs, Defense and Security. The participants of the meeting discussed the potential of local manufacturers in the development of trade and economic cooperation between the Kyrgyz Republic and the European Union under the GSP +, according to which the products labeled "Made in Kyrgyzstan" are fully exempt from customs duties. The roundtable provided an opportunity for producers to speak about problems and the barriers they face when exporting goods, to discuss the competitiveness of Kyrgyz products in the European markets and to jointly develop solutions.</p> <p>More</p> <p>MP discusses pre-trial settlement of disputes with the business community</p> <p>Representatives of business and Chairman of the Parliamentary Committee on the rule of law and fight against crime and corruption, MP Mirlan Jeenchoroev discussed a bill, which proposes to introduce mandatory pre-trial procedure for settling disputes. The MP said that he sees a threat in this initiative, which could limit the rights of entrepreneurs when applying to the judicial authorities. Business community representatives also expressed their concerns about the proposed amendments because various industries have their own terms and procedures for appealing decisions / actions of state bodies. The MP will report on business opinion at the upcoming hearings on the bill.</p>

<p>Заседание правления МДС</p> <p>Правление МДС рассмотрело отчет ассоциации за прошедший месяц и план действий на текущий месяц.</p>	<p>IBC Board meeting</p> <p>The IBC Board considered the Association's report for the past month and its action plan for the current month.</p>
<p>16 декабря</p> <p>Бизнес-ассоциации объединят усилия для решения проблем строительной отрасли</p> <p>Бизнес-ассоциации, включая МДС, обсудили возможность консолидации усилий для решения приоритетных проблем строительной отрасли в 2017 г. В последние годы проблемы строительной отрасли неоднократно поднимались на самых высоких площадках с участием руководителей фракций Жогорку Кенеша КР, Премьер-министра КР и других высших чиновников. Однако практически ни одна существенная проблема отрасли так и не была решена, отметили участники встречи. Решено определить наиболее актуальные проблемы отрасли для совместной работы по их решению в 2017 г.</p>	<p>December 16</p> <p>Business associations to join efforts to solve problems of the construction industry</p> <p>Business associations, including IBC, discussed the possibility of consolidating the efforts to address high-priority problems of the construction industry in 2017. In recent years, problems of the construction industry have been repeatedly raised on the highest floors with the participation of heads of parliamentary factions of the Jogorku Kenesh, the Kyrgyz Prime Minister and other senior officials. However, significant problems of the industry have not been resolved, the meeting participants said. It was decided to determine the most pressing problems of the industry to address them together in 2017.</p>
<p>Новости членов МДС</p> <p>HR-мероприятие Эл Групп Консалтинг</p> <p>16 декабря МДС принял участие в HR-мероприятии Эл Групп Консалтинг. Обсуждены результаты применения метода аутстаффинга компаниями в Кыргызстане и опыт применения других HR-практик. Презентованы результаты Исследования рынка заработных плат и компенсаций Кыргызстана за 2016 г., проводимые Эл Групп Консалтинг на протяжении девяти лет. Завершилось мероприятие церемонией награждения партнеров Эл Групп Консалтинг.</p> <p>KPMG Oil & Gas NewsFlash – выпуск за ноябрь</p> <p>KPMG в Казахстане и Центральной Азии опубликовала ноябрьский номер Oil & Gas NewsFlash, в котором представлена информация по актуальным новостям в нефтегазовой отрасли. More</p> <p>Golden Tulip Bishkek приглашает на всю новогоднюю ночь! Подробнее</p>	<p>News from IBC members</p> <p>HR event of EI Group Consulting</p> <p>On December 16, IBC took part in an HR event of EI Group Consulting. The meeting discussed the results of applying the out-staffing method by companies in Kyrgyzstan and experience of other HR-practices. The company also presented the results of Market research of salaries and compensations in Kyrgyzstan for 2016 conducted by E-Consulting Group for nine years. The event ended with the awarding of the EI Group Consulting partners.</p> <p>KPMG Oil & Gas NewsFlash – November edition</p> <p>KPMG in Kazakhstan and Central Asia released November edition of Oil & Gas NewsFlash, which provides up-to-date information about current trends in the oil and gas industry. More</p> <p>Golden Tulip Bishkek invites to whole New Year's Eve! More</p>
<p>МДС в медиа</p> <p>13 декабря исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков выступил на пресс-конференции в ИА АКИпресс, посвященной презентации второго пакета рекомендаций по регулятивной реформе. Аскар Сыдыков сообщил об участии МДС в этом проекте, подчеркнув важность сокращения излишних и затратных для бизнеса процедур, а также</p>	<p>IBC in the media</p> <p>On December 13, IBC Executive Director Askar Sydykov spoke at a press conference at the AKIpress news agency, dedicated to the presentation of the second package of recommendations on regulatory reform. Askar Sydykov told about IBC participation in this project, stressing the importance of reducing unnecessary</p>

<p>исключения коррупционных рисков.</p> <p>16 декабря Аскар Сыдыков дал интервью программе КТРК «Капитал.kg», посвященной итогам уходящего 2016 г. Участники обсуждали замечания бизнес-сообщества по решениям Правительства КР, принятым в текущем году.</p>	<p>and costly procedures for businesses, as well as elimination of corruption risks.</p> <p>On December 16, Askar Sydykov gave an interview to the Capital.kg program of the National TV on the results of the outgoing year 2016. The participants discussed the comments of the business community on the government decisions taken this year.</p>
<p>Правовой обзор МДС</p> <p>Уважаемые члены МДС!</p> <p>6 декабря вынесен на общественное обсуждение проект новой редакции Налогового кодекса КР (ссылка). В связи с важностью данного документа для бизнес-сообщества просим принять активное участие в его доработке и направить нам Ваши предложения/комментарии к проекту до 04.01.2017 г.</p>	<p>IBC law review</p> <p>Dear IBC members,</p> <p>On December 6, draft of the new edition of the Tax Code of the Kyrgyz Republic was submitted for public discussion. Due to the importance of this document for the business community, please take an active part in its completion and send us your suggestions / comments until 01/04/2017.</p>
<p>Вниманию членов и партнеров МДС!</p> <p>В начале 2016 г. бизнес-сообществами Кыргызстана и Италии была инициирована программа «Сделано в Кыргызстане вместе с Италией». В настоящее время Совет по развитию бизнеса и инвестициям совместно с бизнес-ассоциациями страны возобновляет инициативу в расширенном формате. В рамках инициативы будут отобраны компании в Кыргызстане, заинтересованные в сотрудничестве с итальянскими партнерами для осуществления совместной деятельности, приобретения оборудования и технологий, а также поиске торговых партнеров. Далее будут проведены мероприятия по организации совместного форума и непосредственно встреч и переговоров потенциальных бизнес партнеров в Италии.</p> <p>В случае если вы заинтересованы в участии в данной инициативе, вы можете подать свою заявку на участие по установленной форме и принять участие в планируемом бизнес форуме.</p> <p>Благотворительный туристический фестиваль «Кыргызстан – страна горных лыж и зимнего отдыха» - 2017 пройдет 4 февраля 2017 года на горнолыжной базе «Тогуз-Булак». Организаторы фестиваля - Совет по развитию бизнеса и инвестиций при Правительстве Кыргызской Республики, Ассоциация выпускников JICA, Торгово-промышленная палата КР, Международный деловой совет, Союз пешеходного туризма совместно с Департаментом туризма при Министерстве культуры, информации и туризма Кыргызской Республики. Вы можете поддержать данное мероприятие выступив спонсором фестиваля.</p> <p>Подробнее</p>	<p>Dear IBC members of the and partners,</p> <p>At the beginning of 2016, the business communities of Kyrgyzstan and Italy initiated a program "Made in Kyrgyzstan together with Italy". Currently, the Business Development and Investment Council in cooperation with business associations of the country is resuming the initiative in an enlarged format. Within the initiative, the organizers will select Kyrgyz companies interested in cooperation with Italian partners, purchase of equipment and technologies, as well as searching for trade partners. Later, activities will be conducted to organize a joint forum and B2B meetings for potential business partners in Italy.</p> <p>If you are interested in participation in this initiative, please submit us an application in the appropriate form and you can take part in the business forum.</p> <p>Charity Tourism Festival "Kyrgyzstan, the country of skiing and winter recreation 2017" will be held on February 4, 2017 at the Toguz-Bulak ski lodge. The festival is organized by the Business Development and Investments Council under the Government of the Kyrgyz Republic, JICA Alumni Association, Chamber of Commerce and Industry, International Business Council, and Hiking Union in conjunction with the Tourism Department under the Ministry of Culture, Information and Tourism of the Kyrgyz Republic. You can make contribution for the organization of the festival by sponsorship support.</p> <p>More</p>
<p>События на 19 – 23 декабря</p> <p>20 декабря состоится круглый стол «Реализация Соглашения ВТО об упрощении процедур торговли: Создание Совета по упрощению процедур торговли в</p>	<p>Events for December 19 – 23</p> <p>On December 20, a roundtable "Implementation of the WTO Agreement on Trade Facilitation: Establishment of the Trade Facilitation Council of</p>

<p>КР». Мероприятие проводит Министерство экономики КР при поддержке Проекта Международной финансовой корпорации (IFC – член группы Всемирного Банка) по торговой логистике в Центральной Азии. Начало в 09:00 в отеле «Орион».</p> <p>20 декабря в Большом зале заседаний Жогорку Кенеша КР пройдут парламентские слушания по законопроекту «О внесении изменения в Закон КР «О СМИ». Начало в 9:00.</p> <p>21 декабря пройдет Заседание Комитета МДС по финансовому рынку в офисе юридической фирмы "Каликова энд Ассошиэйтс". Начало в 16:00.</p> <p>22 декабря в Большом зале Министерства экономики КР состоится круглый стол по защите внутреннего рынка от ввозимой продукции, не соответствующей установленным требованиям. Организатор - Министерство экономики КР. Начало в 10.00.</p> <p>26 декабря в Жогорку Кенеше КР пройдут парламентские слушания по проекту Закона Кыргызской Республики «О внесении изменений в законодательные акты Кыргызской Республики в сфере землепользования».</p> <p>Подробнее</p>	<p>the Kyrgyz Republic" will be held held by the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic with the support of the International Finance Corporation (IFC, the World Bank Group member) Trade logistics in Central Asia project. The roundtable will take place at the Orion hotel at 9:00 am.</p> <p>On December 20, Parliament hearings on the draft law "On Amendments to the Law "On the Media" will be held at the Big Hall of the Jogorku Kenesh building. Beginning at 09:00 am.</p> <p>On December 21 the Meeting of the IBC Financial Market Committee will be held at Kalikova & Associates law firm office. Beginning at 16:00 pm.</p> <p>On December 22, the Ministry of Economy of the Kyrgyz Republic will hold a roundtable to discuss protection of the domestic market from imported products that do not meet specified requirements. Beginning at 10.00 am.</p> <p>On December 26, the Jogorku Kenesh of the Kyrgyz Republic will hold parliamentary hearings on the draft Law "On amendments to legislative acts of the Kyrgyz Republic in the sphere of land use".</p> <p>More</p>
<p>С уважением,</p> <p>Международный деловой совет Кыргызская Республика, 720011 Бишкек, ул. Абдрахманова, 191 Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 113 Тел: + 996 312 623801 Факс: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</p>	<p>Best regards,</p> <p>International Business Council Office 113, Hyatt Regency Bishkek 191, Abdrakhmanov Str., Bishkek Kyrgyz Republic, 720011 Tel: + 996 312 623801 Fax: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</p>